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ZBŮŠSKÝ
ZPRAVODAJ

Končí letošní rok, rok 2010, kdy jsme šli dvakrát k volebním urnám. Hlavně ty podzimní 
měly vliv pro naši obec. Pozitivní zjištění je statistický údaj, že v posledních letech se ve Zbů-
chu zvyšuje počet narozených dětí. Uplynulý rok 2010 byl zajímavý i v tom, že měsíc říjen měl 
pět víkendů, včetně pátků, což se prý, podle údaje z internetu, stává jednou za 823 let, tedy 
naposledy to bylo v r. 1287, kdy zemřel Přemysl Otakar II. Smutný v tom, že naši zem postih-
ly celkem tři povodně. Ta první přišla v květnu do Moravskoslezského kraje, druhá v červnu 
opět na Moravu a severních Čech a ta poslední též postihla sever naší země v první polovi-
ně srpna. Během těchto přírodních katastrof přišlo o život celkem 11 osob a škoda na majet-
ku dosáhla částky 15 mld. Kč.

V příštím roce na stránkách našeho Zbůšského zpravodaje najdete sérii článků o minulos-
ti naší obce a nejenom zde. Pana Přibáně vystřídá série článků o turistice, kterou si pro vás 
připravil Václav Straka.

                    Radostné prožití Vánoc a co nejvíce š  t ě  s tí a především zdraví v roce 2011 vám 
                    všem přeje Rudolf Hrdlička.

opět se přiblížil čas Vánoc 
a to je neklamné znamení, 
že se blíží konec roku 2010, 
který lze kromě jiného ozna-
čit též jako supervolební, 
protože v naší republice pro-
běhly troje volby. V druhé 
polovině roku se uskutečnily 
komunální volby, které se již 
tradičně těší zvýšené pozor-
nosti občanů. K volebním 
urnám se v naší obci dosta-
vila skoro polovina voličů, 
z nichž většina podpořila 
svými hlasy naše Sdružení 
nezávislých kandidátů – 
Volba pro rozvoj obce, což 

lze chápat jako jasný signál 
a přání voličů, jakým smě-
rem se má naše obec v příš-
tím volebním období ubírat. 
Zároveň je to pro nás obrov-
ský závazek. Dovolte mi, 
abych touto cestou poděko-
val všem občanům za proje-
venou důvěru a podporu.

Rozpočet obce na rok 2011 
schválilo zastupitelstvo ob-
ce na svém prosincovém za-
sedání. Bohužel finanční 
a hospodářská situace v na-
šem státě není příliš dobrá, 
což se projevilo na výši fi-
nančních prostředků v roz-

počtu obce na rok 2011, kte-
rý je téměř o tři milióny ko-
run nižší než v letošním roce 
a tyto finanční prostředky 
budou samozřejmě příští rok 
někde chybět.  Rozpočtova-
né běžné výdaje představují 
90 % celkových ročních vý-
dajů a zbylých 10 % je možno 
uvažovat na investiční akce.

Závěrem bych vám chtěl 
popřát spokojené, láskou 
a porozuměním naplně-
né vánoční svátky, v novém 
roce všechno dobré, hodně 
š t ě s tí, zdraví a úspěchů. 

Jiří Hájek – starosta obce 

Vážení přátelé, milí spoluobčané!
  Vánoce a s nimi spojené radosti i staros-

ti máme definitivně za sebou, vánoční cuk-
roví, vánočka i kapr s bramborovým salá-
tem je už také minulostí, jen vánoční stro-
meček nám ještě připomíná ty krásné chvil-
ky, které jsme u něj se svými nejbližšími 
strávili. Mnozí z nás pak po Vánocích odjeli 
na hory, někteří se tam rozhodli oslavit Sil-
vestra a Nový rok, jiní dali přednost teplu 
našich domovů. Ať tak či onak, před námi 
všemi se však otevírají zatím ještě nepopsa-
né stránky knihy s názvem „Rok 2011“! Než 
však do této knihy začnu psát první řádky, 
vrátím se ještě na podzim roku 2010 a sice 
ke komunálním volbám, které se konaly 15. 
a 16.10 2010 a s jejichž výsledky byla zbůš-
ská veřejnost bezprostředně po jejich skon-
čení seznámena a to vyvěšením všech vý-
sledků a za všechny volební okrsky ve vý-
věsných skříňkách obce. Výsledky, ale by-
ly úplně nejrychleji na internetu, který ma-
jí k dispozici již v mnoha rodinách. Nebudu 
zde tedy opisovat ani popisovat již zveřejně-
né jen doplním, že ustavující veřejné zase-
dání Zastupitelstva obce Zbůch se konalo 
10.11 2010 v sále restaurace Baník ve Zbů-
chu se schváleným programem jednání. 
Zde proběhla jednak volba starosty a mís-
tostarosty obce, zde také nově zvolené za-
stupitelstvo složilo slib, volila se zde rovněž 
rada obce i volba předsedy a členů finanč-
ního a kontrolního výboru.

  Já bych však chtěl velmi zdvořile podě-
kovat všem svým voličům a slíbil jim, že svo-
ji funkci budu vykonávat svědomitě a zod-
povědně a vždy ve prospěch naší obce. Věřte 
mně, že si vaší podpory velmi vážím a roz-
hodně vaši důvěru nezklamu. Na stránkách 
tohoto Zpravodaje budu zbůšskou veřejnost 
i nadále informovat o těch událostech, kte-
ré proběhly či se zrovna chystají.

  Začnu ihned a to sdělením, že Rada ob-
ce schválila pro děti v MŠ nákup 100 ks mi-
kulášských balíčků, které jim byly předány 
na zdařilé besídce.

  Vánoční výzdoba obce byla už tradič-
ně nainstalována v adventním čase a dne 
21.12. 2010 od 17°° hod. proběhlo dnes již 
také tradičně zpívání a koledování u rad-
nice. Tato akce se těší velké pozornosti ob-
čanů a její obliba myslím stále stoupá a je 

pokračování na str. 2

Přání starosty obce
Vážení spoluobčané,
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to mimo jiné i zásluhou pedago-
gů z MŠ a ZŠ, pod jejichž vede-
ním děti vždy předvedou krás-
nou a okouzlující podívanou, 
spojenou s emotivním prožit-
kem, za což dodatečně děkuji ne-
jen žákům a žačkám obou na-
šich škol,ale již výše zmíněných 
pedagogům, ale i veřejnosti. Bez 
vaší účasti, by to nemělo to pra-
vé, opravdu předvánoční kouzlo.

Rovněž SDH ve Zbůchu se roz-
hodl slavnostněji ukončit výcvi-
kový rok a k této události došlo 
30.10. 2010 v sále restaurace Ba-
ník. 

TJ Baník Zbůch zase uspořá-
dala k ukončení sezóny tzv. „Do-
kopnou“ a to dne 27.11. 2010 v re-
stauraci „V Cihelně“, kde k tanci 
i poslechu hrála živá hudba.

Této akci však dne 13.11. 2010 
předcházela akce naprosto jiné-
ho kalibru a tou byly „Vepřové 
hody a domácí zabíječka“, spo-
jená nejen s okamžitou konzu-
mací přímo na místě, ale i s pro-
dejem zabijačkových pochoutek. 

K posezení pak přímo vybízel vy-
topený stan, kde se zabijačko-
vé pochoutky zapíjely mohutný-
mi doušky piva. I tato akce si již 
dávno našla své příznivce i za 
hranicemi naší obce.

K dalším sdělením patří změna 
pracovní doby ve Sběrném dvoře 
odpadů Zbůch, která je platná od 
1.12. 2010. Jedná se o změnu v 
zimním období, kdy v odpoled-
ních hodinách je otevřeno od 13°° 
hod. – 17°° hod. Ostatní provozní 
doba se nemění a v letním obdo-
bí se pak opět vrátíme k původ-
ní otevírací době, která je od 14°° 
hod. – 18°° hod.

Vzhledem k tomu, že ani sběr-
ný dvůr nebyl ušetřen „nájezdu“ 
zlodějů, byla provedena instalace 
elektronického zabezpečení včet-
ně záznamu z kamer.

SDH Zbůch pod vedením pí. 
Kaliské, p. Procházky a p. Gürt-
lera uspořádal pro malé hasi-
če předvánoční besídku, kde jim 
zástupci obce předali sladkou 
odměnu.

  Před několika týdny, přes-
ně 16.11. 2010 jsem měl také tu 
čest, přivítat v naší obci tu úpl-
ně nejmladší generaci, malé ob-
čánky. K této slavnostní příleži-
tosti byla jejich rodičům předána 
myslím krásná kniha, která je 
bude jejich nejranějším dětstvím 
provázet. I u této příležitosti ne-
chybělo půvabné vystoupení dě-
tiček z MŠ, kdy právě někdy to 
drobné zaváhání činí tuto akci 
naprosto jedinečnou s báječnou 
atmosférou.

No a přátelé, protože letošní 
podzim nás zasypal více než not-
nou dávkou sněhu a mrazu, ví-
dáte v našich ulicích pracovní-
ky obce, kteří většinu pracovní 
doby tráví odklízením té sněho-
vé nadílky.

Úmyslně jsem napsal podzim, 
protože kalendářní zima zača-
la až 21.12. 2010, avšak do této 
doby nejen naší obec, ale celou 
republiku zasypal takový příval 
sněhu a mrazu, že to nejmlad-
ší ročníky snad ani nepamatují. 

Údajně prý zažíváme nejchlad-
nější zimu za posledních asi 41 
let. Tak jen doufám, že vám Ježí-
šek nadělil teplé oblečení a zimní 
výbavu vůbec.

Teď však mně dovolte se vrá-
tit úplně na začátek, kdy jsem 
se zmínil, že začínáme psát prv-
ní řádky do „knihy r. 2011“ a já 
bych vám všem bez  rozdílu chtěl 
popřát především pevné zdra-
ví. Vím, že pro ty opravdu zdravé 
a mladé lidi je to spíše fráze a ru-
ku na srdce, nebyli jsme jiní, to 
až s přibývajícím věkem si člověk 
uvědomuje, jak opravdu vzác-
ný dar zdraví je a ne každému je 
přáno jej užívat. Tak tedy přáte-
lé k tomu zdraví i hodně spokoje-
nosti, radosti a š t ě s tí a pokud se 
snad přece jen objeví nějaký ten 
problém, přeji úspěšné a brzké 
vyřešení a také splnění alespoň 
jednoho přání. Ať v našich rodi-
nách panuje klidná a pokojná at-
mosféra.

Ještě jednou š ť a stný nový rok 
2011.

Zpracoval: J. Skála

Usnesení
z ustavujícího veřejného zasedání  

Zastupitelstva obce Zbůch konaného
dne 10. listopadu  2010 v sále restaurace Baník ve Zbůchu

Zastupitelstvo obce Zbůch na svém zasedání projednalo a:

1. schvaluje veřejný způsob hlasování zvednutím ruky každého za-
stupitele obce při volbě starosty obce, místostarosty obce, dalších 
tří členů rady obce, předsedy a členů kontrolního a finančního vý-
boru

2. volí do funkce uvolněného starosty obce Zbůch  
pana Ing. Jiřího Hájka

3. volí do funkce uvolněného místostarosty obce Zbůch 
pana Josefa Skálu

4. volí do funkce neuvolněných členů Rady obce Zbůch: 
pana Vlastimila Dolejše 
pana Rudolfa Neubauera 
pana Josefa Šlaufa

5.  volí finanční výbor ve složení: 
předseda : pan Ing. Pavel Psutka 
 členové: pan Martin Pech, pan Martin Stöckelmayer, paní Helena 
Střeštíková, paní Ivana Vanková

6. volí kontrolní výbor ve složení: 
předseda : pan Bc. Martin Šprysl 
členové: paní Stanislava Egermayerová, paní Mgr. Ivana Kleistne-
rová, paní Lydie Bayerová, pan Vlastimil Dolejš

7. schvaluje měsíční odměnu neuvolněným členům zastupitelstva 
obce, kteří byli zvoleni za členy rady obce, ve smyslu nařízení vlá-
dy č. 37/2003 Sb., v platném znění, která bude poskytována od 
dne zvolení a po dobu výkonu funkce člena rady obce

  Ing. Jiří  Hájek v.r. Josef Skála v.r. 
 starosta  místostarosta

• usnesení je upraveno v souladu se zákonem č. 101/2000 Sb.,  
o ochraně osobních údajů

• plné znění je k nahlédnutí na obecním úřadu  
v kanceláři starosty obce

Usnesení
z 1. veřejného zasedání  

Zastupitelstva obce Zbůch konaného
15. prosince  2010 v hasičské zbrojnici v Červeném Újezdu

Zastupitelstvo obce Zbůch na svém zasedání projednalo a:

1. schvaluje zprávu o činnosti a postup rady obce za období od jedná-
ní zastupitelstva obce dne 24. září 2010 do dnešního zasedání

2. schvaluje Jednací řád Zastupitelstva obce Zbůch, tak jak byl před-
ložen

3. schvaluje návrh rozpočtu obce Zbůch na rok 2011 v závazných 
ukazatelích, který je přebytkový. 

 Příjmy jsou ve výši 22 393 844.- Kč  
a výdaje jsou ve výši 21 818 844.- Kč.  Přebytek činí 575 000.- Kč

4. schvaluje proplacení příspěvku pro TJ Baník Zbůch ve výši 
50.000.- Kč na činnost v I. Q roku 2011

5. schvaluje přijetí darem pozemku parc.č. 35/7 o výměře 222 m2 
v obci a k.ú. Zbůch, který vznikl na základě geometrického plánu 
č. 700-241/2010 a je v majetkové správě organizace Správa a údrž-
ba silnic Kralovice, Žatecká 732, Kralovice. Pověřuje starostu ob-
ce podpisem darovací smlouvy

6. schvaluje přijetí darem chodníku o výměře 18.5 m2 ležícím na po-
zemku parc.č. 35/7 v obci a k.ú. Zbůch od firmy Gerco Terratec 
s.r.o., Oty Kovala 1172, Dobřany a pověřuje starostu obce podpi-
sem darovací smlouvy

7. schvaluje veřejnoprávní smlouvu uzavřenou mezi Obcí Zbůch 
a  Městem Nýřany o výkonu přenesené působnosti podle zákona 
o přestupcích

8. považuje námitku zastupitelky obce paní Bayerové k zápisu z 19. 
zasedání zastupitelstva obce, které se konalo 24. září 2010 za bez-
důvodnou, protože nesměřuje proti žádné z obsahových náležitostí 
zápisu tak, jak předpokládá zákon. Z tohoto důvodu ji zamítá a zá-
pis z 19. zasedání zastupitelstva obce se tímto považuje za správ-
ný a schvaluje jej.

  Ing. Jiří  Hájek v.r. Josef Skála v.r. 
 tarosta místostarosta

pokračování ze str. 1
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naši jUbilanti

BŘEZEN
Hettlerová Bohumila
Bláha Václav
Reidlová Miluše
Lupač Emil
Šnajdr Bohumil

LEDEN 
Horová Anna
Hulínský Josef
Živčáková Vlasta
Haišmanová Jiřina
Černý Jan

ÚNOR
Lodrová Anna
Laně Jan
Cihlář Zdeněk
Koutská Anna
Štichová Jaroslava

naši významní mecenáši - iv.  vojta náPrstek

Talentovaný, citlivý a společenský Vojta se 
přitom nemohl minout s obrozeneckým prou-
dem české společnosti, a tak si počeštil jmé-
no a stal se z něj zapálený vlastenec. Přes-
to chtěl z Prahy pryč a jeho odchod do Víd-
ně měl zřejmě i poněkud pikantní pozadí: 
Náprstkovy deníky naznačují, že se mu bu-
ditelská činnost mezi pražskými vlastenka-
mi poněkud vymkla z rukou a toužil se zbavit 
jejich nadbíhání. Hodlal studovat orientalis-
tiku, jenže jeho rázná a praktická matka roz-
hodla jinak: budou to práva! 

Odjel roku 1846. Na studiích si přivydělá-
val jako vychovatel, kromě toho četl díla uto-
pických socialistů a dospěl k závěru, že Slo-
vanstvo má budoucnost v Asii. Mezi jeho ku-
riózní myšlenky z té doby patří například vy-
budování „ideální osady“ Nová Čechie na ře-
ce Amur. 

Ve Vídni jej zastihl bouřlivý rok 1848, do 
jehož víru se vrhl s nadšením sobě vlastním. 
Největší ohlas z jeho tehdejších aktivit měla 
veřejná řeč o rovnoprávnosti národů Rakous-
ka a nakonec si vysloužil i policejní zatykač. 
Méně se ví, že tu po sobě zanechal také ne-
malý dluh, který musela uhradit jeho matka. 
Buď jak buď, z Vídně Náprstek nakonec za-
mířil do USA. 

Neodjížděl sám - po dobu amerického po-
bytu byla jeho životní družkou herečka Tin-
ka Krákorová. Nikdy si ji ale nevzal. 

Výprava k Dakotům 
Na americké půdě stanul Vojtěch Finger-

hut-Náprstek 17. prosince 1848. První mě-

síce byly zřejmě krušné a čerstvý emigrant 
se protloukal všelijak - tím spíš, že matka ho 
navzdory mnoha písemným prosbám odmítla 
na dálku podporovat. Nejdřív pracoval jako 
pomocný dělník, byl také kameníkem, truh-
lářem, papírníkem a provozoval řadu dalších 
povolání. Roku 1850 se usadil v Milwaukee a 
otevřel tu knihkupectví, čítárnu a půjčovnu 
knih. Není bez zajímavosti, že také vydával 
týdeník Milwaukee Flugbläter, určený ame-
rickým Němcům. 

K jednomu z vrcholů jeho amerického po-
bytu patří účast na vládní etnografické expe-
dici k indiánskému kmeni Dakotů, u nichž 
studoval řeč a zvyky. Naproti tomu podniká-
ní mu moc nešlo a zjevně ho nebavilo. Spo-
jené státy Vojtu Náprstka fascinovaly svý-
mi občanskými právy, dynamikou průmyslu 
i účastí bohatých jednotlivců na chodu spo-
lečnosti. Ale také zařízením domácností, se-
bevědomím lidí a emancipací žen. Byl si jistý, 
že právě tady má před sebou vzory, které bu-
de jeho národ potřebovat. 

Návrat nezbedného syna 
Jeho energická matka mezitím doma na-

sadila u císařských úřadů všechny páky, aby 
se nezbedný syn mohl vrátit domů. Patři-
lo k tomu i 300 zlatých věnovaných pražské-
mu policejnímu ředitelství a slib, že na sy-
na dohlédne. Výsledkem byl jeho příjezd roku 
1858. Přimět Vojtu, aby se věnoval rodinné-
mu podniku, se ale Anně Fingerhutové ne-
podařilo, a tak jí nezbylo než ho už napořád 
finančně podporovat. Mohlo jí být útěchou 

snad jen to, že co jiní marnotratní synové 
promrhají, on aspoň utrácí za bohulibé věci. 

Nebylo toho málo a vyjmenovat všechny je-
ho aktivity tu ani není možné. Rozhodně ne-
lze vynechat založení Českého průmyslového 
muzea - soukromá instituce vybavená roz-
sáhlou knihovnou se brzy stala centrem in-
telektuálního života. Později se však Náprs-
tek ve svém sběratelství stále více orientoval 
na etnografii a to postupně změnilo i zamě-
ření jeho muzea. 

Ani na stará kolena Vojtu Náprstka neo-
pustil zájem o ženskou problematiku, a tak 
založil Americký klub dam. K jeho aktivitám 
patřila i účast na vzniku Klubu českých tu-
ristů nebo pořízení kostry velryby pro Národ-
ní muzeum. 

Čím vlastně Vojta Náprstek byl, je dnes 
těžké přesně pojmenovat. Zabýval se litera-
turou, literární dílo však nezanechal. Propa-
goval moderní metody podnikání. Shromaž-
ďoval průmyslové stroje a etnografické před-
měty a navrch podporoval práva žen. Na-
vzdory značné šíři zájmů ukázal v mnoha ob-
lastech cestu ostatním. Zemřel 2. září 1894. 

   R.Hrdlička

Narodil se 17. dubna 1826 úspěšnému pražskému sladovníkovi Antonínu Fingerhutovi a je-
ho ženě Anně. Otec mu brzy zemřel a matka musela prosperující výrobnu kořalek vést sama. 
Šlo jí to tak dobře, že mohla dvěma synům dopřát ty nejlepší školy; mladšímu Vojtovi nejdříve 
u piaristů, později německé gymnázium a nakonec i studia ve Vídni. 

4. ročník staročeské zabijačky  
Od roku 2007 vždy na podzim se 

začnou ve sportovním areálu „V Ci-
helně“ stavět jednotlivé stánky, ze 
kterých se linou vůně různých vep-
řových pochoutek. Tyto pochout-
ky si i letos mohli labužníci odnést 
domů  nebo si je ochutnat přímo na 
místě. Nechyběla bohatá tombola 
s atraktivní první cenou – 100 kg 
prasetem a sudem piva – a celko-

vou atmosféru dotvářela  živá hud-
ba. Celou akci zajistila firma – Řez-
nictví Michal Hrdlička, která tou-
to cestou chce poděkovat všem těm, 
kteří zavítali i letos na staročeskou 
zabijačku. Byla to další akce, kdy se 
mohli naši spoluobčané, a nejenom 
oni, společně sejít při dobré zábavě 
a tanci.

R.Hrdlička
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rekondice našich seniorůvýlov rybníka FUlín  
na sUlkově

O letošní druhé říjnové sobotě se sešli naši rybáři na Sulkově, aby 
provedli výlov rybníka Fulín. Během několika hodin se jim podařilo 
vylovit přes 10.000 ks kapra - K 1 a téměř 2.000 ks kapra - K 3.  

 Luděk Štengl - předseda MO ČRS - Líně.

vycházka k aUtorovi 
televizních večerníčků

V sobotu, 16. října se vydali 
členové Přírodovědného krouž-
ku při ZŠ ve Stodu a Zbůchu 
a jejich příznivci v dopoledních 
hodinách k chovateli papouš-
ků. Děti se seznámily s cho-
vem těchto opeřenců, jak se při-
krmují po vylíhnutí, kroužkují 
a další zajímavosti. Tou nejzají-
mavější byla informace, že ten-
to chovatel má ve svém chovu 
i ten druh australských papouš-
ků, který ve volné přírodě už ne-
žije díky přírodní katastrofě - 
Tsunami - z roku 2004. Po této 
zajímavé a zároveň poučné ná-
vštěvě pokračovali k hájovně pa-
na Václava Chaloupka. Zde na 
ně čekalo několik oblíbených hr-
dinů televizních večerníčků - je-

zevec, mýval, liška, bobr a zná-
mí vlci Flíček a Žolík. Na závěr 
návštěvy pan Chaloupek pro dě-
ti uskutečnil autogramiádu, při 
které podepisoval nejenom foto-
grafie, ale i knihy, které vznikly 
na základě jeho televizní tvorby. 
Všichni účastníci výletu se vra-
celi domů plni zážitků ze zajíma-
vého setkání a s radostí, že se 
mohou těšit na další večerníčky 
s oblíbenými zvířecími hrdiny. 
Touto cestou chceme poděkovat 
paní učitelce Štěpánce Vršecké 
– Adamové za její obětavou práci 
v Přírodovědném kroužku při ZŠ 
ve Zbůchu a přejeme jí v budoucí 
nové roli maminky hodně š t ě s tí, 
zdraví a spokojenosti.

Za Přírodovědný kroužek Zbůch / Stod
Mgr. Irena Svobodová  / Rudolf Hrdlička

V první polovině září letoš-
ního roku absolvovala skupina 
našich seniorek rekondiční cvi-
čení na Šumavě. Byly ubytovány 
v rodinném hotelu – Zach v Zele-
né Lhotě nad Nýrskou přehra-
dou, kde měly veškeré pohodlí. 
Nechyběla jednotlivá cvičení pod 

lékařským dohledem. Pochopi-
telně, že rády využívaly okolní 
přírody k častým procházkám 
a tak po více jak týdenním poby-
tu v poklidné šumavské přírodě 
odjížděly domů nadmíru spoko-
jeny.

R.Hrdlička

inzerát:
„Hledám nového páníčka 

nebo paničku.  
Pokud byste mě chtěli,  

zavolejte  
na tel. 377931470 nebo  
na mobil 602156786“.

vítání občánků
Je potěšující, že v posledních letech přibývá ve Zbůchu počet na-

rozených miminek. Po mnoha letech se otevřely dvě třídy prvňáčků 
a dokonce bylo zapsáno tolik dětí do mateřské školy, že neuvěřitelný 
celkový počet – 90 dětiček se poprvé nevešel do prostorů MŠ – Po-
hádka a jedna třída přešla do  školní družiny. V podobném duchu 
se konalo poslední letošní Vítání občánků, kdy v úterý 16. listopa-
du přivítal místostarosta obce Zbůch pan Josef Skála rodiče všech 
16 narozených miminek ve slavnostních prostorách našeho obecní-
ho úřadu.  R. Hrdlička
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beseda o kronikách
Jaké druhy kronik známe, že 

se mohou psát kroniky různých 
kolektivů, že v poslední době je 
moderní psát kroniky svých ro-
dů a zjišťovat své předky a že tě-
mi známějšími a hlavně důležitý-
mi jsou kroniky obecní či měst-

ské. Ty dokonce se ze zákona 
musí psát povinně a ne ledaja-
kým propisovacím perem, ale pe-
rem speciálním, tzv. dokument-
ním, aby i po nás další generace 
si bez problémů mohli přečíst v 
naší kronice, jak jsme tady žili 

na rozhraní 20. a 21. století, co 
nás eventuelně trápilo a naopak 
z čeho jsme se radovali. S tako-
vými otázkami jsem před časem 
začínal besedy o kronikách jak 
pro žáky 1. stupně ve školní dru-
žině, tak i pro žáky 7. třídy Zá-

kladní školy ve Zbůchu. A proto-
že samotní žáci chtěli, abych po-
kračoval ve vyprávění i přes pře-
stávku, věřím, že se jim toto mé 
povídání líbilo, což bylo pro mne 
nakonec velkou odměnou

R. Hrdlička

mezi modeláři kraloval jan FoUd ze zbůchU
Scéna ze druhé světové války nazvaná „Do 

posledního náboje“, kterou vytvořil 17letý Jan 
Foud ze Zbůchu, zcela jednoznačně ovládla sou-
těž plastikových a papírových modelů, kterou v 
ZŠ Tolstého ulici v Klatovech uspořádali klatov-
ští Přátelé plastikových modelů a Klub přátel Kla-
tovska. Jan Foud to ale neměl lehké, letos se sešla 
velmi tvrdá konkurence.

„Modelařině se věnuji už deset let a nejvíce mě 
baví diorámata, protože tam lze ztvárnit všech-
ny metody, co dělají – techniku, domy, různé po-
vrchy apod. Baví mě dělat prostředí, kde se tech-
nika pohybovala,“ řekl Deníku šikovný student 
plzeňské průmyslovky, jehož dioráma představo-
vala americké vojáky u bavorské stodoly v roce 
1945. „Věnoval jsem tomu zhruba půl roku prá-
ce, většinou jsem na tom dělal o víkendech,“ do-
dal J. Foud, který za sebou nechal dva šikovné 

modeláře z DDM Nýrsko – Míru Miškoviče a Mi-
chala Trefance.

Soutěže se celkem zúčastnilo 56 dětí a některé 
modely budily oprávněný obdiv, což potěšilo i po-
řadatele. Soutěž, která je již tradiční, byla letos 
pořádána k 75. výročí vzniku četnického a poli-
cejního letectva a opět ji provázela výstava mode-
lářů z Klatovska.

Vítězové jednotlivých kategorií :
Papírové modely Vítek Sedláček  

(ZŠ Plánická/Klatovy)
Soutěžící do 10 let Zdeněk Houdek  

(DDM Nýrsko)
Soutěžící do 15 let Michal Trefanec 

(DDM Nýrsko)
Soutěžící do 18 let Jan Foud 

(SPŠE/Plzeň)
(Článek použit z Plzeňského deníku)

můj život s Fotbalem - zdeněk Přibáň 3. část
Návrat z vojny

Po skončení základní vojenské služby jsem 
se vrátil do Zbůchu a pokračoval v zaměst-
nání u Západočeských uhelných dolů. Bě-
hem vojny se rodiče i s mou sestrou přestě-
hovali do Sušice a tak jsem na přechodnou 
dobu bydlel s mým spoluhráčem Pepou Wág-
nerem u jeho rodičů v malém domku v le-
se u rybníka Šicl. Je pochopitelné, že jsem 
ihned na jaře začal s tréninkem a opět jsem 
se zařadil do mužstva, které doznalo mnoha 
změn, ale dále hrálo dobrou kopanou v rámci 
Západočeské župy. Za Baník Zbůch na který 
byla bývalá Sparta Zbůch z úřední moci pře-
jmenována, jsem sehrál v následujících le-
tech spoustu úspěšných i neúspěšných zápa-
sů, nejdříve jako hráč, později jako kapitán 
mužstva a nakonec i  jako hrající trenér. Ve 
funkci trenéra jsem ještě působil mnoho let 
po skončení aktivní hráčské činnosti.

Funkce a fotbal
Po návratu z vojny mne předseda oddílu 

kopané, pan Hulinský přesvědčil, abych pře-
vzal funkci jednatele. Stalo se to na jaře roku 
1954 a tuto funkci jsem převzal tak, že obsah 

jednoho šuplíku mně byl vysypán do tašky. 
Postupně jsem se ve funkci jednatele zapra-
covával a tuto činnost jsem dělal půl století!

Další mojí dlouholetou funkcí byla funkce 
trenéra. V roce 1955 jsem se společně se tře-
mi nebo čtyřmi spoluhráči zúčastnil týden-
ního kurzu, který se uskutečnil ve sportov-
ním středisku v Žinkovech. Tento kurz vedli 
bývalí hráči ligových mužstev SK Plzeň a Vik-
toria Plzeň (Fiala, Hájek, Moravec, Vrba a dal-
ší) a po jeho absolvování jsem začal svoji tre-
nérskou činnost vykonávat u dorosteneckého 
mužstva. S tímto družstvem jsem také dosá-
hl svého největšího trenérského úspěchu již 
v roce 1956. Na jaře tohoto roku byla doros-
tenecká soutěž rozlosována tak, že dorost 
hrál předzápasy svých A – mužstvům. Tato 
soutěž kraje byla hrána ve 4 skupinách. Po 
náročné zimní přípravě a s několika přátel-
skými zápasy byla mistrovská soutěž zaháje-
na 1. dubna 1956. V naší skupině bylo zařa-
zeno celkem 12 družstev. Vzhledem k tomu, 
že tato jarní soutěž skončila velkým úspě-
chem našeho dorostu, předkládám podrobný 
přehled o jejím průběhu a výsledku. 

1. kolo - 1.4.́ 56 – Spartak Nýřany 7:1 
  (Pluhař 6, Groll 1)
2. kolo - 8.4. – Dynamo H. Týn 21:0 
  (Pluhař 9, Fikrle, Seer J., 
  Seer W. a Svatoš 2, Cink, 
  Fait, Schmidt a Spiller 1)
3. kolo - 15.4. – Slavoj Tachov 10:1 
  (Pluhař 6, Svatoš 2,  
  Fait a Fikrle 1)
4. kolo - 30.4.  – Slavoj Plzeň  6:0  
  (Pluhař 4, Groll a Seer W. 1)
5. kolo - 6.5.      – Sokol Stráž 17:1 
  (Pluhař 8, Cink, Fait, 
  Lauber a Seer W. 2,  
  Svatoš 1)
6. kolo - 13.5.    – Baník Kam.Újezd  8:1 
  (Pluhař 5, Seer W. 2,  
  Seer J. 1)
7. kolo - 19.5.    – Baník Tlučná 1:1 
  (Pluhař)
8. kolo - 27.5.    – Jiskra H. Huť 4:1 
  (Fikrle, Groll,  
  Pluhař a Svatoš)
9. kolo – 3.6.     – Baník Stříbro 5:0 
  (Pluhař 3, Fikrle a Svatoš)

Necelý týden před vá-
nočními svátky se vyda-
li členové Přírodovědné-

ho kroužku při základní škole ve 
Zbůchu se svými kamarády ze 
Stodu a jejich vedoucími do Útul-
ku pro opuštěné psy na Borech. 
Zde je přivítal vedoucí útulku 

pan Martin Kuna, který je obe-
známil s hlavními informacemi. 
Mimo jiné se dozvěděli, že v sou-
časné době se starají o více jak 
120 pejsků či za jeden kalendář-
ní rok projde jejich zařízením ko-
lem 700 čtyřnohých kamarádů. 
Jako každým rokem i letos pro-

běhla na obou školách akce „Piš-
kotový týden“, kdy žáci přinesli 
přes 500 sáčků piškotů, mnoho 
dek, granulí a jiných dobrot.

Už nyní zveme naše členy a ne-
jenom je na první naši akci v ro-
ce 2011, kdy v zimě navštívíme 
dančí a mufloní oboru v Hradiš-

ťanech u Holýšova. O přesném 
datumu akce budete včas infor-
mováni. Zájemci o naše akce si 
mohou prohlédnout naše web. 
stránky: www.zsstod.cz

Za Přírodovědný kroužek 
Zbůch / Stod  

Mgr. I. Svobodová / R. Hrdlička
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Fejeton
Kdyby takových okamžiků bylo více …

Při mé výměně bytu před několika léty 
jsem se zamyslel nad takovou banální věcí, 
jakou jsou obyčejné cukry, kam s nimi. Na 
jedné straně jsem měl v hlavě starosti ko-
lem stěhování, na straně druhé mi bylo líto 
tyto cukry vyhodit do koše, když jsem si je 
přivezl z různých dovolených.

Tehdy, po přestěhování a uklidnění všech 
emocí, jsem se začal zajímat, zda sběrate-
lé cukrů, tak jako např. sběratelé známek 
se sdružují ve filatelistických klubech, ma-
jí též podobné kluby či spolky. Dnes, díky 
internetu vím, že i tito sběratelé mají svůj 
Klub sběratelů baleného cukru a proto jsem 
v roce 2004 využil možnosti a vstoupil jsem 
do tohoto klubu. Přiznám se, že když jsem 
se zúčastnil mé první mezinárodní bur-
zy před časem v Praze – Chodově, byl jsem 
mile překvapen, kolik sběratelů se zajímá o 
tento druh sběratelské činnosti a hlavně, 
kolik kusů a druhů mají tito zkušení sbě-
ratelé.

Proto krátce na to, při mé následující za-
hraniční dovolené do Norska, jsem vedle 
přírodních krás vnímal též různé kavárny, 
bistra a hlavně cukrárny, které jsem „oku-
poval“ a slušným způsobem jsem vždy po-
žádal personál o jejich cukry, které ležely 
na stolcích či přímo na pultech. Nevzpomí-
nám si, že by mě obsluha odbyla, ba nao-
pak, pokaždé když jsem jim nabídl za cukry 
většinou 50 centů, odpověděli, že za ně nic 
nechtějí a já odešel s poděkováním a s vel-
kou radostí, že mám originální kousky do 
své sbírky. Tento proces se prakticky opa-
koval v každé zemi, kterou jsem navštívil 
v posledních letech od výše zmíněného Nor-
ska přes Německo, Rakousko, Itálii (podle 
mého subjektivního názoru zde mají nej-
hezčí cukry z celé Evropy) i téměř ve všech 
zemích Balkánu až po Řecko. Pochopitelně, 
že má sbírka, která dnes čítá několik tisíc 
kusů, se neskládá jen z těchto kousků, kte-
ré jsem si přivezl z mých domácích i zahra-
ničních cest, ale i z dovolených mých kama-
rádů a známých. Oceňuji i tu zkušenost, že 
při různých setkáních či rozhovorech s růz-
nými lidmi, přáteli se jen zmíním, že sbírám 
tento druh sběratelského materiálu a jakou 
mám po čase nesmírnou radost, když si mě 
vyhledají a přinesou cukry ze svých cest.

Vždy si uvědomím, jak by bylo krásně na 
tomto světě, kdyby takových okamžiků bylo 
mezi námi více a pochopitelně, i při jiných 
situacích, že někdo cizí si na Vás vzpomene 
v daleké cizině a i to by nemusela být pod-
mínka!

R.Hrdlička

setkání  kronikářů
Ke konci října se sešli kro-

nikáři ze severního Plzeňska 
- oblast Nýřansko a Mikro-
regionu Radbuza na akti-
vu, který se konal ve Zbů-
chu v restauraci „V Cihelně“. 

Zde je přivítal starosta 
Zbůchu, pan Ing. Jiří Há-
jek, který všechny obezná-
mil s historií i současností 
naší hornické obce.

Poté toto setkání řídila 
Jana Dienstpierová z mu-

zea a galérie severního Pl-
zeňska v Mariánské Týnici 
a Ing. Andrea Kubernáto-
vá, tisková mluvčí Mikrore-
gionu Radbuza. Kronikáři 
se dozvěděli nové informace; 
co se změnilo ve stylu psa-
ní kronik či jak postupovat 
při tvorbě různých příloh ke 
kronikám. Důležitá byla vý-
měna zkušeností mezi kroni-
káři, čímž tento aktiv splnil 
své poslání. Byla všem před-

stavena kronika obce Šti-
chov na Domažlicku, která 
v letošním roce vyhrála v ka-
tegorii do 500 obyvatel. Vy-
hlašovatelem této soutěže je 
Plzeňský kraj a pro úplnost 
informací, tuto kroniku píše 
Andrea Bauerová.

Za všechny účastníky aktivu  
Rudolf Hrdlička,  

kronikář obce Zbůch

vybráno z kroniky - 1960
Konala se ustavující schůze sloučených 

J.Z.D. Zbůch – Červený Újezd – Úherce, po-
jmenováno J.Z.D. „Svornost“.

Dosavadní území našeho okresu rozděle-
no do tří nových okresů, které při nové orga-
nizaci vzniknou: Plzeň-jih, Plzeň-sever a Do-
mažlice. Naše obec přechází z okresu Stod do 
okresu Plzeň-sever.

Projednána otázka provedení parovodu 
z místní elektrárny do místní střední školy.

Rybník ve „Volšinkách“ pronajat za roč-
ní poplatek 20.- Kč rybářskému kroužku 
Z.K.R.O.H. „elektrárna“.

Promítání filmů na hřišti u školy

6.5. Vypukl požár kolem 10.00 hod. z ne-
známých příčin v dílně Stavební výroby na 
dole v Týnci. Škoda značná.

7.5. Ve večerních hodinách vypukl požár 
na Státním statku ( budova stájí a stodoly 
lehla popelem). K požáru se sjelo 9 požár-
ních sborů. Příčina? Neopatrnost zaměst-
nanců statku.

Zaslán děkovný přípis MUDr. Balzarové, 
která odchází do nového působiště.

J.Z.D. „Svornost“ žádá o snížení dodávky 
obilovin a odůvodňují to krupobitím, které 
značné škody na polích způsobilo.

Zakoupeno pro MŠ 10 ks lehátek.
Ve školním roce 1960/61 zapsáno celkem 

429 žáků v 15 třídách, družina mládeže ve 
dvou třídách. Učitelů – 21, včetně ředitele 
a zástupce. V obci bydlí 10 učitelů, 11 dojíž-
dějících.

1. září zahájen první školní rok v okrese 
Plzeň-sever, ve kterém všichni žáci v ČR, ja-
ko první na světě, dostanou všechny učebni-
ce a školní potřeby zdarma. Učebnice v po-
čtu 3.026 ks představují částku 3.026 za 
15.000.- Kč a 65 druhů školních potřeb za 
24.817.- Kč, celkem za 40.000.- Kč.

Koncert dechové hudby požárníků z Plzně 
– Zátiší, dále účinkoval soubor O.B. z Postře-
kova – Chodská svatba, chodské písně a tan-
ce, dudáci.

11. 12. Zemřela nejstarší občanka Zbů-
chu, paní Anna Hrabáková ve věku 91 let.

V roce 1960 se narodilo 25 dítek, z toho 10 
děvčátek, sňatků uzavřeno 11, zlaté svatby 
3, zemřelo 18 občanů, z toho 16 zpopelněno. 
Vodní srážky m m/m 308,1
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na vánoční a silvestrovské notě …
Nejslavnější Vánoční píseň – Franz Xaver Gruber: Tichá noc

problémy s bydlením dluhy hledání zaměstnání exekuce 
problémy s doklady občanství, trvalý pobyt sociální 
dávky, důchody rodinné problémy (výživné, svěření dítěte 
do péče, rozvod) problémy se zaměstnavatelem hledání 
nouzového ubytování doprovod na úřady vyplňování 
formulářů sepisování žádostí trestní a přestupkové 

řízení soudní spory 

s čím vám můžeme pomoci? 

Člověk v tísni, o.p.s. poskytuje terénní služby sociálního, 
pracovního, finančního a trestně právního poradenství.

služby Jsou zdarma
www.cvtplzen.cz

práce úřady půJčky dávky nesplácení dluhy
soud rodinné problémy trvalý pobyt exekuce

potřebujete s někým probrat vaši situaci???
Můžete se na nás obrátit:

člověk v tísni, o.p.s.
Revoluční 1071, 330 23 Nýřany (vchod ze zadu!) 

tel.: 777 787 691, 602 682 106 
konzultační hodiny: středa 13 – 17 hod.

osobní poradenství po telefonické domluvě v domácnosti klienta, 
nebo v kontaktní místnosti

rokycansko, Nýřansko

lov k v tísni o.p.s. 
 5 let regionální pobo ky v Plzni 

lov k v tísni, o. p. s., regionální pobo ka Plze , Mikulášské nám. 552/17, 326 00 Plze
www.cvtplzen.cz, www.clovekvtisni.cz 

Tel.: (+420) 377 240 090 

lov k v tísni rozši uje služby v Ný anech a okolí 

Lidé na Ný ansku se mohou obracet se svými problémy na místního poradce obecn  prosp šné 

spole nosti lov k v tísni. Nevládní nezisková organizace poskytuje bezplatn  terénní sociální 

práci formou poradenské a asisten ní služby lidem, kte í nemají dostatek informací  

a dovedností ešit svoji nep íznivou sociální situaci vlastními silami. „Obracet se na nás m žou 
lidé, kte í pot ebují pomoct p i kontaktu s ú ady, hrozí jim exekuce, mají problémy 
s dluhy, hledají práci, eší potíže s bydlením, mají pocit, že jsou ob tí, nebo sv dkem 
trestného inu,“ informuje Vlastimila Feistingerová, terénní pracovnice pro Rokycansko  

a Ný ansko. 

"Na za átku jsme si ud lali monitoring, zjiš ovali jsme nap íklad, kde jsou ubytovny, sociální 

byty, kde lidé pot ebující pomoc. Také jsme mapovali sí  organizací, jež v míst  p sobí, hledali 

jsme institucionální podporu a návaznosti," uvedla Pavla Potužníková, koordinátora terénních 

sociálních pracovník  v Plze ském kraji. 

S terénními pracovníky mohou lidé ešit celou škálu problém , od finan ních až po rodinné, jako 

jsou nap íklad rozvody, pé e o d ti, bydlení, dávky, trvalé pobyty, trestní a p estupková ízení,

soudní spory, za izování doklad , dokument  a podobn . „S klienty pracujeme individuáln ,
docházíme do domácností, kde probíhají konzultace, poskytujeme doprovod na ú ady, 
nebo i k soudu a na výslech. V každé lokalit  v kraji, kde poskytujeme služby už od lo ského 

zá í, evidujeme r zné typy problém . Nap íklad na Ný ansku naši službu vyhledávají lidé hlavn

s finan ními problémy, v Horšovském Týn  je nejvíce zakázek týkajících se nezam stnanosti,“

dodává Feistingerová. Organizace proto službu upravuje místním pot ebám. V Ný anech, 

Klatovech a Horšovském Týn  od lo ska pomoc využily už stovky klient .

více informací na www.cvtplzen.cz, kontakt na terénní sociální pracovnici na Rokycansku a 
Ný ansku: Vlastimila Feistingerová, 777 787 691, vlastimila.feistingerova@clovekvtisni.cz,
Kancelá  v Ný anech: Revolu ní 1071, 330 23 Ný any (vchod ze zadu!) 

Projekt je financován z Evropského sociálního fondu v rámci Individuálních projekt  Podpora sociálních služeb v Plze ském kraji.  

Hlásí se knihovna jednotlivé 
počty v roce 2010
Stav knihovního fondu  
k 31.12.2009  ........ 8.072

Výpůjčky celkem  .........5.178

Stav knihovního fondu  
k 31.12.2010  ........ 8.262

Naučná lit. / dospělí  ........... 292

Naučná literatura  ........ 1.997

Krásná lit. / dospělí  .........3.183

Krásná literatura  ........ 6.265

Naučná lit. / děti  ........... 131

Krásná lit. / děti  ....... 1. 260

Výpůjčky periodik  ........... 312

Registrovaní uživatelé  
ve sledovaném období  ........... 196

Z toho registrovaní uživatelé  
do 15 let  .............46

Návštěvníci celkem  ........ 1.082

Návštěvníci knihovny  ........... 826

Návštěvníci internetu  ........... 256
 Kateřina Horová

Píseň Tichá noc (Stille Nacht, Heilige 
Nacht) zkomponoval 24. prosince 1818 var-
haník kostela sv. Mikuláše v hornorakous-
kém městečku Oberndorf nedaleko Salzbur-
ku Franz Xaver Gruber. Několik dní předtím 
se ve zmíněném kostele porouchaly varhany, 

a tak tehdy šestadvacetiletý pomocník faráře 
Josepf Frnaz Mohr přinesl varhaníkovi bá-
seň s žádostí, aby ji zhudebnil pro dva sólo-
vé hlasy, sbor a kytaru. Stalo se a Tichá noc 
se zpívá dodnes.

Stupně zimy
 + 18Co – obyvatelé Havaje si berou na noc dvě přikrývky
 + 10Co – obyvatelé helsinských činžáků vypínají topení, Rusové pěstují kytky
 + 2Co – italská auta nejdou nastartovat
 + 0Co – destilovaná voda zamrzá
 - 1Co – dech se stává viditelným, Rusové jedí zmrzlinu a popíjejí studené pivo      
 - 4Co – pes se Ti snaží nacpat do postele
 - 10Co – francouzská auta přestávají startovat
 - 12Co – politici začínají mluvit o bezdomovcích
 - 18Co – helsinští nájemníci zapínají topení, obyvatelé Havaje už zmrzli
 - 24Co – německá auta nejdou nastartovat
 - 39Co – Rusové si zapínají vrchní knoflíky u košile
 - 60Co – obyvatelé Helsinek zmrzli, tuleni opouštějí Grónsko a stěhují se na jih  

(informace použity z Lidových novin a internetu)

 R. Hrdlička

Úspěšný celý nový rok 2011 

tiskárna Dail spol. s r.o. - Domažlice
vám přeje

www.dail.cz
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život 1.b
Od září se v naší třídě událo mnohé. Žáč-

ci 1.B si rychle zvykli na nové prostředí 
a s chutí se pustili do všech školních i mi-
moškolních aktivit. Uspořádali jsme si např. 
houbový den, upekli jsme si záviny a vyře-
zali jsme si dýně na Halloween. Velkým zá-
žitkem byla návštěva u chovatele papoušků 
a u pana Chaloupka. V listopadu jsme si po-
vídali o zdravé výživě a udělali jsme si spo-
lečně ovocný salát. Společně s 1. stupněm 
jsme také vyrazili pouštět draky.

Nejbohatší měsíc je tradičně prosinec. 
První stupeň letos prvně připravil vystou-
pení pro čertovskou besídku pro svěřence 
ÚSP Zbůch. Vystoupení se dětem povedlo 
a společně jsme si slíbili, že to nebylo naše 
poslední setkání.

V pátek 3. prosince proběhlo vyučování 
v čertovské škole. Vyučování ukončila mi-
kulášská nadílka. Po škole jsme se společně 
se šestou třídou vydali na již tradiční jar-
mark do Nýřan. Prvňáčci si také připravi-
li vánoční besídku pro své rodiče a společ-
ně si vyrobili malý svícen. Ve vestibulu ško-
ly pak byly práce našich žáků vystaveny. 
Navštívili jsme i psí útulek v Plzni, protože 
i opuštění pejsci chtějí mít hezké Vánoce.

 Poslední společné dny jsme se neuči-
li a užívali jsme si předvánoční atmosféry. 
V pondělí jsme jeli do kina, v úterý jsme si 
rozdali ve třídě dárečky, zazpívali jsme si 
koledy a povídali jsme si o Vánocích.

Všem čtenářům přejeme krásné Váno-
ce a do Nového roku mnoho š t ě s tí, zdraví 
a úspěchů.

Žáčci 1.B a Irena Svobodová

Spolek ochotníků z Líní uspořádal ve školní jídelně ve Zbůchu 
divadelní představení pro důchodce.

ms v basketbalU žen - karlovy vary

Žáci tak využili jedinečné příležitosti na-
vštívit nejlepší světový ženský basketbal.

V dopoledních hodinách si žáci prošli his-
torické centrum, chvíli po poledni se už ale 
přesunuli do KV Arény na dvě čtvrtfinálo-
vá utkání basketbalového mistrovství svě-
ta žen. 

Byli u toho
Žáci Základní školy Zbůch zavítali na dvě 

utkání basketbalového MS v basketbalu žen 
do Karlových Varů. Utkání Rusko – Bělorus-
ko a USA – Korea si všichni náramně uži-
li a viděli tak na vlastní oči nejlepší ženský 
basketbal.

„Na výletě se mi moc líbilo. Hezká byla jak 
procházka po městě, tak i basket. Na zápase 
v basketbalu jsem ještě nikdy nebyl, a tak to 
pro mě bylo moc zajímavé.“

Jan Koutský, VII. třída 

Byl to skvělý výlet, moc se mi líbil. By-
li jsme se podívat na kolonádě a také jsme 
ochutnali horké prameny. Pak jsme jeli do 
KV Arény. Celá naše banda fandila jak o ži-

vot. Ještě týden po tom jsme nemohla mlu-
vit, jak jsem měla vykřičené hlasivky. Příště 
pojedu určitě zase.                             

Adéla Pazderníková, VI. třída

Procházka po Karlových Varech byla vel-
mi pěkná, došli jsme až k hotelu PUP, šli 
jsme se podívat i na Vřídlo. Pak jsme šli na 
zápas. Byl to pěkný celý den.                         

Ondřej Sedláček, IX.třída

V pátek 1. 10. 2010 pořádala ZŠ ve Zbůchu sportovně poznávací zájezd 
do lázeňského města. 

Zde přidáváme několik ohlasů „účastníků zájezdu“:


